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SLOVENSKO: Plán slovenského premiéra Igora Matoviča na celoplošné testovanie 
obyvateľov Slovenska okomentoval popredný český evolučný biológ a parazitológ Jaroslav
Flegr, ktorý vyhlásil, že táto akcia nedáva z epidemiologického hľadiska zmysel. Zmysel by
to podľa neho dávalo iba v tom prípade,ak by sme boli Severná Kórea, alebo hlúpa, bohatá,
či skorumpovaná krajina, kde skončí miliónová provízia v niekoho vrecku

V sobotu premiér Igor Matovič predstavil svoju víziu o celoplošnom testovaní Slovákov. V skutočnosti
ale dokopy nepovedal nič a ostalo to v rovine sci-fi. Na Matovičov plán sa skepticky pozerajú aj
mnohí odborníci.

Celoplošné testovanie z epidemiologického hľadiska nedáva zmysel

Jedným z nich je aj uznávaný český evolučný biológ Jaroslav Flegr. V rozhovore pre
portál noviny.sk dal jasne najavo, že plošné testovanie je mimo reality:

„Ja tam pozitíva nevidím, úprimne povedané. Táto akcia nedáva z epidemiologického hľadiska
žiaden zmysel.„
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A vysvetlil prečo: „Aj keby mal ten test (antigénový, pozn.red.) len 2 percentnú chybovosť, to zn. že
by tam bolo 2% falošne pozitívnych, tak máte 100 000 falošne pozitívnych a povedzme 10 000
skutočne pozitívnych. Takže len jeden z desiach, ktorý vám vyjde v tých testoch, že je nakazený, tak
by bol v skutočnosti nakazený. Takže to nedáva vôbec zmysel.“

Podľa Flegra antigénové testy nie sú vhodné na plošné testovanie, ale len na testovanie pár desiatok
ľudí.

Slovensko nie je Severná Kórea

Zmysel by to podľa Flegra dávalo iba v tomto prípade: „Ak by ste boli Severná Kórea, tak by to
možno zmysel dávalo, že kto by sa nedostavil na testovanie, tak toho by zastrelili, ale to
myslím zatiaľ  na Slovensku je docela dobré, to asi nepripadá v úvahu,“ povedal sarkasticky Flegr.

Podľa Flegra je toto testovanie zbytočné: „Tí ľudia, ktorí by nechceli ísť do karantény, tak na tieto
testy by vám neprišli. Naviac, ten počet tých otestovaných to by žiadne trasovanie, žiadni
epidemiológovia nedohľadali a neizolovali ich včas. Keď máte zbytočných, ja neviem, 20 000
trasovačov, aby ste ich na to nasadili, tak to sa teda máte, to by bolo skvelé, keby ste nám ich mohli
požičiať, pretože my ich toľko nemáme.“

Kto dostane províziu do vrecka?

Takéto celoplošné testovanie si podľa neho môžu dovoliť len isté špecifické krajiny: „Ja si myslím, že
takéto celoplošné testovanie si môže dovoliť len hlúpa a strašne bohatá krajina, ktorá nevie, čo s
peniazmi.“

A ešte dodal: „Alebo druhá možnosť, ešte veľmi skorumpovaná krajina. Pretože keby to bolo
u nás, ono sa tu k niečomu takému tu tiež schyľuje, tak by som povedal, že je to
nejaký obrovský tunel a z toho skončí miliónová provízia v kapsách niekoho, kto to
presadí.“

V tejto súvislosti je dobré si pripomenúť podozrivé okolnosti ohľadom tohto biznisu na Slovensku. V
dozornej rade firmy Eurolab Lambda, ktorá má zabezpečiť časť antigénových testov, má byť MUDr.
Ivan Juráš, ktorý v roku 2001 zakladal spolu s Richardom Sulíkom, Robertom Mistríkom, Jurajom
Drobom, Ľubomírom Galkom a ďalšími Liberálny dom s.r.o. Jediným spoločníkom je aktuálne
Sloboda a solidarita.

„Ak je na tomto čo i len zrnko pravdy, tak chlapci vymysleli biznis roka pekne pod rúškom pandémie.
A vieme asi prečo v utajení. Začínam premiérovi aj veriť, že je to jeho najväčšia operácia,“ uviedla v
tejto súvislosti Slavěna Vorobelová predsedníčka strany Národná koalícia.

Na ďalšie údajné prepojenie poukazuje právnik Ján Čarnogurský ml.:

„Kto stojí za touto Trnavskou firmou, pre ktorú zákon neplatí, ak ide o milióny? Pani Pavlínka
Matovičová, starajúca sa o peniaze rodiny, o tom nevie nič? Vraj deti pána premiéra chodia do školy,
ktorú spoluvlastní majiteľ firmy Eurolab.“


